



**USA & Canada: Economics – Politics – Culture. 2013-2024**

ISSN 2686-6730

URL - <http://usacanada.jes.su>

All right reserved

Issue 5 (569) Volume . 2017

## **THE PRO-GUN LOBBY IN THE USA: PAST AND PRESENT**

**Ivan Varivonchik**

### **Abstract**

The availability of guns, the amount of which exceeds the population of the United States, causes significant human and economic losses. Frequent cases of massive bloodshed lead to a public outcry and the majority of Americans stand for more restrictive gun control measures. This does not happen, on the contrary, there has been a setback and the initiative is in the hands of the armed minority, organizations and politicians, who successfully lobby private gun ownership, open carry and turnover of guns. The article is devoted to the problems of private gun ownership and the history of formation and activities of the National Rifle Association as the leading pro gun lobbyist in the USA.

**Keywords list (en):** the National Rifle Association, the Second Amendment, gun lobby, gun control

**Date of publication:** 09.05.2017

### **Citation link:**

Varivonchik I. THE PRO-GUN LOBBY IN THE USA: PAST AND PRESENT // USA & Canada: Economics – Politics – Culture. – 2017. – Issue 5 (569) C. 55-71 .  
URL: <https://usacanada.jes.su/s268667300000568-4-1-ru-4/>

# ОРУЖЕЙНОЕ ЛОББИ В США: ИСТОРИЯ И СОВРЕМЕННОСТЬ

**Варивончик Иван Васильевич**

## **Аннотация**

Доступность оружия, количество которого в руках американцев превышает численность населения страны, ведёт к значительным людским и экономическим потерям. Частые случаи массового кровопролития вызывают широкий общественный резонанс, и большинство американцев выступает за ограничение доступа к оружию. Этого не происходит, напротив, наблюдается регресс, инициатива находится в руках вооружённого меньшинства - лоббирующих свободное владение, ношение и обращение оружия организаций и политиков. Статья посвящена проблемам частного владения оружием и истории формирования и деятельности Национальной стрелковой ассоциации в качестве ведущей организации оружейного лобби США.

**Ключевые слова:** Национальная стрелковая ассоциация, вторая поправка к Конституции, оружейное лобби, контроль за оружием

**Дата публикации:** 09.05.2017

## **Ссылка для цитирования:**

Варивончик И. В. ОРУЖЕЙНОЕ ЛОББИ В США: ИСТОРИЯ И СОВРЕМЕННОСТЬ // США & Канада: экономика – политика – культура. – 2017. – Выпуск №5 (569) С. 55-71 . URL: <https://usacanada.jes.su/s268667300000568-4-1-ru-4/>